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Nagyböjt 1. vasárnapjára 

A mai vasárnap a megkísértés vasárnapja. Az olvasmányban a Teremtés könyvéből 

az első emberpár bűnbe esését halljuk. 

Máté evangéliumban Jézus megkísértéséről olvasunk. 

Ádám és Éva elbuktak. Jézus megmutatta a kísértésnek ellent lehet mondani, állni. 

A Sátán nem kitalált mumus, akivel ijesztgetni lehet. Nem is patkólábú szarvas szörny 

fekete vasvillával. A Sátán és az ördögök létező valóságok. A Szentírás többször sok helyen 

beszél róluk. Isten angyali teremtményei, akik megtagadták teremtőjüket. A bukott an-

gyalok. Csak magamból kiindulva, ha valami rosszat teszek, rögtön igyekszem másokban is 

megtalálni a rosszat, vagy a még „rosszabbat”. Igyekszem mást is belevonni, ne egyedül 

vigyem el a balhét! 

Az angyalok ugyanolyan értelmes és szabad akarattal rendelkező teremtményei az 

Istennek, mint az ember. Így ők is érzik, amit mi: nem jó egyedül. Ezért mindent megtesz, 

hogy ne legyen egyedül. Ha tetszik, ha nem, van pokol. Erről Jézus Krisztus egyértelműen 

tanít. Amit a Sátán meg akar tölteni. Legnagyobb fájdalma a Sátánnak az Isten hiánya. Ezt 

a fájdalmat nem akarja egyedül viselni, azért kísérti az embert. 

A szekták nagy tévedése: megtértem, már minden nagyszerű és jó. Jézusé vagyok, 

díszlépcsőn megyek a mennyországba. 

Jézus a mennybe vezető útról másképp tanít. Azt mondja, rögös és fárasztó, nehéz 

bejutni a mennyek országába. Miért? 

Mert minél inkább akarok Istenhez tartozni, vagyis szentnek lenni, annál inkább nem 

hagy a Sátán és záporoz a kísértésekkel. 

A Teremtés könyvéből megtudjuk, nagyszerű a taktikája. Féligazságokkal, csúsztatá-

sokkal machinál. És mindig oda akar kilyukadni, nem jó az Isten. Az Isten nem szeret. Az 

Isten büntet és ver. Nem kell Istennel törődni. Az ember maga lehet isten. A Sátán magáról 

pedig sokszor azt akarja elhitetni, hogy nincs is. 

Az ember első kísértése: olyan lehet, mint az Isten, vagy isten lehet. Nem kell a Te-

remtő, nem kell a Gondviselő.  
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Ugye felismerjük korunkat. Majd mi eldöntjük, fiú vagyok, vagy lány. Majd mi megte-

remtjük, nincs lehetetlen.  

A Sátán csapdája: a bűnbeesés után félni kell az Istentől, el kell bújni előle, mert 

kegyetlen bosszút áll. Az Isten megbüntette. Hányszor hisszük és mondjuk. 

Így az ember nem fordul Teremtő és Gondviselő Atyjához, nem marad neki más, csak 

a Sátán. 

Avilai Szent Teréz azt mondja: „Ha a világ összes bűnét elkövettem volna, akkor is 

az isteni Gondviselés ölelésébe rohannék.” 

Kísértéseink a bűnös akaratunkból és természetünkből fakadnak. A keresztség meg-

tisztított az áteredő bűntől, de rosszra hajló akaratom és a bűnös vágyaim megmaradtak. 

Mit tudok tenni? Én magam semmit.  

Ezért ad példát nekünk az Úr Jézus. Őt nem vágyai és akarata kísérti, hisz mindenben 

hasólóvá lett hozzánk a bűnt kivéve. A Sátán, mint külső kísértő teszi őt próbára. 

Jézus 40 napon át a pusztában imádkozik és böjtöl. 

Kísértéseink ellen az első fegyver az ima. Kapcsolatban legyek a Jóistennel. Az imád-

ság nem szabad, hogy pusztán kötelező feladat legyen nekem. Az imádságban beszélgetek 

az Atyámmal. Persze, sokszor a Sátán itt is mindent megtesz, hogy ne legyen kapcsolat Isten 

és köztem. Úgy érzem fáradt vagyok, most nincs kedvem, nem tudok imádkozni, szétszórt 

vagyok, inkább nem is imádkozom. Ezzel a Sátán csatát nyer. A legnehezebben elmondott 

ima Istennek a legkedvesebb. Lehet, hogy csak Jézus nevét tudom ismételgetni, ez ugyan-

olyan nagyszerű ima, mint a legkáprázatosabb elmélkedés. Mindenkinek meg van a saját 

imaformája. Az Úr minden imádságot szívesen fogad. Imakönyvből, vagy a saját szavainkkal, 

rózsafüzért, vagy elmélkedést, bibliaolvasást, vagy zsolozsmát, vagy egyszerű fohászokat. 

Vianney Szent János arra tanít, ha bemész a templomba és egész egyszerűen ott vagy az 

Oltárszentség előtt, imádság. 

A legszentebb és legtökéletesebb imádság a szentmise. Minél többször részt venni 

szentmisén. Minden szentmise Jézus keresztáldozatának jelenbe hozása, mellyel legyőzte 

a Sátánt. Ezért tesz meg mindent, hogy az embereket távol tartsa a templomtól és a szent-

misétől. 
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A Sátán elleni második fegyver az önmegtagadás, böjt. Amikor rájövök arra, nem 

kell minden igényemet kielégíteni, tudok lemondani olyan dolgokról, amit úgy éreztem, el-

engedhetetlenül szükséges az életemhez, boldogságomhoz. Sok mindenhez ragaszkodunk, 

ami távol tart minket az Úrtól. 

A Sátán ellen a harmadik fegyver a bűnbánat, a Bűnbocsánat Szentsége és a szent-

áldozás. A bűnbánó lator, aki egész életét bűnben élte le, élete utolsó perceiben fordult 

Jézushoz felismerve és beismerve elrontott életét. Jézus pedig azt mondja neki: „Még ma 

velem leszel a Paradicsomban.” Isten az az atya, aki mindig hazavárja tékozló fiát. 

A szentáldozás a latin communionak nevezi, ami annyit jelent egyesülés. A szentáldo-

zásban Jézus Krisztussal a megváltóval, a Sátán legyőzőjével leszek eggyé. Tulajdonképpen 

a Mi Atyánk-ban ezt a kegyelmi kenyeret kérjük. Ezért lenne fontos, hogy minél gyakrabban 

áldozzunk. 

Jézus megkísértésében a három alapvető kísértésünk van bent. Itt is egyértelmű, a 

Sátán féligazságokkal operál. Szükségesek az anyagiak. Egy családfenntartónak kötelessége 

előteremteni családja anyagi szükségleteit. Nem szabad azonban, hogy csak ebben merül-

jön ki a gondoskodás, vagy minden alá legyen vetve az anyagi javak megszerzésének. 

Életünk elengedhetetlen része az Istenbe vetett bizalom. Nem lehet azonban ez vak-

bizalom, vagy vakmerőség. Xavér Varnus: „Isten majd megbocsát, az a dolga!” Ez így nem 

igaz. 

Mindenki életében előfordul, hogy mások felett döntsön, másokat irányítson. Ez a 

hatalom nem tehet önteltté, nem gondolhatom azt, bármit megtehetek. Isten előtt felelő-

séggel tartozom mindazokért, akiket rám bízott. 

Si Deus pro nobis, Qui contra nos. Ha Isten velünk ki lehet ellenünk. Ha mi Istennel 

vagyunk, képesek vagyunk a kisértéseknek ellenállni. Jézus megváltói kegyelme által a Sá-

tánt legyőzni életünkben és szentté lenni.  

 

Körmend, 2023. február 25. 

 Kiss László 
 plébános 


